

GULF REGION CLOSE TIME AND MINIMUM LENGTH  
VARIATION ORDER 2019-059

The Regional Director General, Gulf Region, Department of Fisheries and Oceans, pursuant to paragraph 43(1)(m) of the *Fisheries Act* and subsection 6(1) of the *Fishery (General) Regulations*, hereby makes the annexed Order varying the close time and minimum length for fishing commercially for clams in the Province of Prince Edward Island.

Dated at Moncton, New Brunswick, July 16, 2019.

---

Richard Ruest  
Acting Associate Regional Director General  
Gulf Region

ORDER VARYING THE CLOSE TIME AND MINIMUM LENGTH  
FOR FISHING COMMERCIALY FOR CLAMS IN  
THE PROVINCE OF PRINCE EDWARD ISLAND

*Short Title*

1. This Order may be cited as the *Gulf Region Close Time and Minimum Length Variation Order 2019-059*.

*Variation*

2. *Gulf Region Close Time Variation Order 2017-071* and *Gulf Region Close Time Variation Order 2003-029* are hereby revoked.

3. The close time as fixed by subsection 32(2) of the *Maritime Provinces Fishery Regulations* and set out in item 3 of the Table thereto is hereby varied so that no person shall engage in commercial fishing for a species set out in Column II, in the waters set out in Column I, by a method set out in Column III, during the close time set out in Column IV of the Table of this Order.

4. The minimum length as fixed by Section 34 of the *Maritime Provinces Fishery Regulations* thereto is hereby varied so that no person shall catch and retain from the waters set out in Column I of item 4 of the table any clam of a species set out in Column II of that item the length of which is less than the minimum length for that species set out in Column III of that item of this order.

*Gulf Region Close Time and Minimum Length Variation Order,  
2019-059*

*Coming Into Force*

5. This Order shall come into force on the date of signature and remains in force unless otherwise revoked.

*Gulf Region Close Time and Minimum Length Variation Order,  
2019-059*

**TABLE**

Item	Column I Waters	Column II Species	Column III Method	Column IV Close Time
3.	Inland and tidal waters of Prince Edward Island	(2) Bay quahaug	(1) Hand and hand-held tools, when not diving  (2) Hand and hand-held tools, when diving  (3) Drag rake  (4) Hydraulic device  (5) Mechanical device  (6) Any other method	(1) December 1 to July 17 and on every Sunday and every day of the week from sunset to sunrise the next day  (2) January 1 to December 31  (3) January 1 to December 31  (4) January 1 to December 31  (5) January 1 to December 31  (6) January 1 to December 31

Gulf Region Close Time and Minimum Length Variation Order,  
2019-059

**TABLE**

Item	Column I Waters	Column II Species	Column III Method	Column IV Close Time
3.	Inland and tidal waters of Prince Edward Island	(4) Soft-shell clams	<p>(1) Hand and hand-held tools, when not diving</p> <p>(2) Hand and hand-held tools, when diving</p> <p>(3) Drag rake</p> <p>(4) Hydraulic device</p> <p>(5) Mechanical device</p> <p>(6) Any other method</p>	<p>(1) January 1 to April 30 and from <b>October 1</b> to December 31 <b>and</b> From sunset each day to sunrise the following day from May 1 to <b>September 30.</b> <b>and</b> From sunset each Saturday to sunrise the following Monday from May 1 to <b>September 30.</b></p> <p>(2) January 1 to December 31.</p> <p>(3) January 1 to December 31.</p> <p>(4) January 1 to April 30 and from <b>October 1</b> to December 31 <b>and</b> From sunset each day to sunrise the following day from May 1 to <b>September 30.</b> <b>and</b> From sunset each Saturday to sunrise the following Monday from May 1 to <b>September 30.</b></p> <p>(5) January 1 to December 31.</p> <p>(6) January 1 to December 31.</p>

*Gulf Region Close Time and Minimum Length Variation Order,  
2019-059*

**TABLE**

Item	Column I Waters	Column II Species	Column III Minimum Length
4.	Inland and tidal waters of Prince Edward Island	(2) Bar clam	(2) 102 mm

ORDONNANCE DE MODIFICATION DE LA PÉRIODE DE FERMETURE ET DE LA  
LONGUEUR MINIMALE RÉGION DU GOLFE, 2019-059

En vertu de l'article 43(1)m) de la *Loi sur les pêches* et du  
paragraphe 6(1) du *Règlement de pêche (dispositions générales)*,  
le directeur général régional Région du Golfe, ministère des  
Pêches et des Océans, établit par la présente l'Ordonnance ci-  
annexée modifiant la période de fermeture et la longueur minimale  
pour la pêche commerciale des clams dans la province de l'Île-du-  
Prince-Édouard.

Fait à Moncton (Nouveau-Brunswick) le 16 juillet 2019.

Directeur général régional associé intérimaire  
Région du Golfe

---

Richard Ruest

ORDONNANCE MODIFIANT LA PÉRIODE DE FERMETURE ET LA LONGUEUR  
MINIMALE POUR LA PÊCHE COMMERCIALE DES CLAMS  
DANS LA PROVINCE DE L'ÎLE-DU-PRINCE-ÉDOUARD

*Titre abrégé*

1. La présente Ordonnance peut être citée comme *Ordonnance  
de modification de la période de fermeture et la longueur  
minimale Région du Golfe, 2019-059*.

*Modification*

2. L'*Ordonnance de modification de la période de fermeture  
Région du Golfe, 2017-071* et l'*Ordonnance de modification de la  
période de fermeture Région du Golfe, 2003-029* sont, par la  
présente, abrogées.

3. La période de fermeture telle que fixée par le  
paragraphe 32(2) du *Règlement de pêche des provinces maritimes* et  
indiquée à l'article 3 du tableau est par la présente modifiée  
afin que personne ne doive pratiquer la pêche commerciale d'une  
espèce désignée à la colonne II dans les eaux visées à la colonne  
I par une des méthodes indiquées à la colonne III durant la  
période de fermeture prévue à la colonne IV du tableau de cette  
Ordonnance.

*Ordonnance modifiant la période de fermeture et la longueur minimale Région du Golfe 2019-059*

4. La longueur minimale telle qu'établie par l'article 34 du *Règlement de pêche des provinces maritimes* est, par la présente, modifiée afin que personne ne puisse prendre et garder dans les eaux indiquées à la colonne I de l'article 4 du tableau des espèces visées à la colonne II dont la longueur est inférieure à la longueur minimale indiquée à la colonne III de cette ordonnance.

*Entrée en vigueur*

5. L'Ordonnance sera en vigueur à compter de la date de signature et demeure en vigueur, sauf abrogation ultérieure.

Ordonnance modifiant la période de fermeture et la longueur minimale Région du Golfe 2019-059

**TABLEAU**

Article	Colonne I Eaux	Colonne II Espèces	Colonne III Méthodes	Colonne IV Période de fermeture
3.	Eaux intérieures et eaux à marée de l'Île-du- Prince-Édouard	(2) Palourde américaine	(1) Main et outils à main utilisés autrement qu'en plongée  (2) Main et outils à main utilisés en plongée  (3) Râteau traînant  (4) Dispositif hydraulique  (5) Dispositif mécanique  (6) Autre méthode	(1) Du 1 décembre au 17 juillet, et chaque dimanche et à chaque jour de la semaine à partir du coucher du soleil au lever du soleil le jour suivant  (2) Du 1 janvier au 31 décembre  (3) Du 1 janvier au 31 décembre  (4) Du 1 janvier au 31 décembre  (5) Du 1 janvier au 31 décembre  (6) Du 1 janvier au 31 décembre

*Ordonnance modifiant la période de fermeture et la longueur minimale Région du Golfe 2019-059*

**TABLEAU**

Article	Colonne I Eaux	Colonne II Espèces	Colonne III Méthodes	Colonne IV Période de fermeture
3.	Eaux intérieures et eaux à marées de l'île-du-Prince-Édouard	(4) Mye	<p>(1) Main et outils à main utilisés autrement qu'en plongée</p> <p>(2) Main et outils à main utilisés en plongée</p> <p>(3) Râteau traînant</p> <p>(4) Dispositif hydraulique</p> <p>(5) Dispositif mécanique</p> <p>(6) Autre méthode</p>	<p>(1) Du 1 janvier au 30 avril et du <b>1 octobre</b> au 31 décembre</p> <p align="center"><b>et</b></p> <p>À partir du coucher du soleil chaque jour jusqu'au lever du soleil le jour suivant à partir du 1 mai jusqu'au <b>30 septembre.</b></p> <p align="center"><b>et</b></p> <p>À partir du coucher du soleil chaque samedi jusqu'au lever du soleil le lundi suivant à partir du 1 mai jusqu'au <b>30 septembre.</b></p> <p>(2) Du 1 janvier au 31 décembre.</p> <p>(3) Du 1 janvier au 31 décembre.</p> <p>(4) Du 1 janvier au 30 avril et du <b>1 octobre</b> au 31 décembre</p> <p align="center"><b>et</b></p> <p>À partir du coucher du soleil chaque jour jusqu'au lever du soleil le jour suivant à partir du 1 mai jusqu'au <b>30 septembre.</b></p> <p align="center"><b>et</b></p> <p>À partir du coucher du soleil chaque samedi jusqu'au lever du soleil le lundi suivant à partir du 1 mai jusqu'au <b>30 septembre.</b></p> <p>(5) Du 1 janvier au 31 décembre.</p> <p>(6) Du 1 janvier au 31 décembre.</p>

*Ordonnance modifiant la période de fermeture et la longueur minimale Région du Golfe 2019-059*

**TABLEAU**

Article	Colonne I Eaux	Colonne II Espèces	Colonne III Longueur Minimale
4.	Eaux intérieures et eaux à marée de l'Île-du-Prince-Édouard.	(2) Mactre	(2) 102 mm

## NOTICE

The Regional Director General for the Gulf Region, Department of Fisheries and Oceans hereby gives notice of the following changes to the commercial clam fishery for the inland and tidal waters of Prince Edward Island.

### (1) SEASONS

Inland and tidal waters of Prince Edward Island will be open for fishing for soft-shell clams by hand and with hand-held tools, when not diving, and by hydraulic device, from **May 1 to September 30**. Fishing using any other method will be closed from January 1 to December 31.

Inland and tidal waters of Prince Edward Island will be open for fishing for Bay quahaugs by hand and with hand-held tools, when not diving, from **July 18 to November 30**. Fishing using any other method will be closed from January 1 to December 31.

During the open season, the fishery will be closed every Sunday and every day of the week from the official time of sunset to sunrise the following day for all the inland and tidal waters of Prince Edward Island.

**Note:** Fishers are reminded that these same waters may be closed to fishing due to high levels of bacteria. Fishers are encouraged to consult their local Fishery Officers concerning the status of the fishing areas before going fishing.

### (2) DIVING FOR CLAMS

Diving for all species of clams will not be permitted from January 1 to December 31.

### (3) MINIMUM LENGTH

Bar clams: **102 mm**

Refer to *Gulf Region Close Time and Minimum Length Variation Order*, 2019-059, issued July 16, 2019. For further information regarding this Order, please contact your local Fishery Officer. To receive an electronic copy of all future Variation Orders issued by the Gulf Region, please email [Orders.glf@dfo-mpo.gc.ca](mailto:Orders.glf@dfo-mpo.gc.ca) and provide your email address to be placed on our Variation Orders distribution list. Notices of all active variation and prohibition orders can be viewed on the Web site of the Department of Fisheries and Oceans, Gulf Region, under Orders Registry, at the following address:  
<http://www.inter.dfo-mpo.gc.ca/Gulf/Orders-Registry>.

*Gulf Region Close Time Variation Order 2017-071* and *Gulf Region Close Time Variation Order 2003-029* are hereby revoked.

*Gulf Region Close Time and Minimum Length Variation Order 2019-059* comes into force on July 16, 2019, and remains in force unless otherwise revoked.

Richard Ruest  
Acting Associate Regional Director General  
Gulf Region

## AVIS

Le directeur général régional pour la Région du Golfe, ministère des Pêches et des Océans, par la présente, avise les pêcheurs des changements suivants pour la pêche commerciale des clams pour les eaux intérieures et eaux à marée de l'Île-du-Prince-Édouard.

### (1) SAISONS

Les eaux intérieures et eaux à marées de la province de l'Île-du-Prince-Édouard seront ouvertes pour la pêche des myes à la main ou avec outils à main utilisés autrement qu'en plongée et au dispositif hydraulique à partir du **1 mai jusqu'au 30 septembre**. La pêche avec toute autre méthode sera fermée du 1 janvier au 31 décembre.

Les eaux intérieures et à marée de l'Île-du-Prince-Édouard seront ouvertes pour la pêche des palourdes américaines à la main et avec outils à main utilisés autrement qu'en plongée à partir du **18 juillet jusqu'au 30 novembre**. La pêche avec toutes autres méthodes sera fermée du 1 janvier au 31 décembre.

Durant la saison ouverte, la pêche sera fermée à tous les dimanches et les autres jours de la semaine à partir du temps officiel du coucher du soleil jusqu'au lever du soleil le jour suivant pour toutes les eaux intérieures et à marée de l'Île-du-Prince-Édouard.

**Note:** Les pêcheurs sont rappelés que ces mêmes eaux se peuvent être fermées en raison de niveaux élevés de contamination. Les pêcheurs sont encouragés de consulter avec les agents des pêches locaux pour connaître le statut des secteurs de pêches avant d'aller pêcher.

### (2) PLONGÉE POUR LES CLAMS

La plongée pour toutes les espèces de clams ne sera pas permise à partir du 1 janvier jusqu'au 31 décembre.

### (3) LONGUEUR MINIMALE

Mactre : **102 mm**

Veillez référer à l'*Ordonnance de modification de la période de fermeture et de la longueur minimale Région du Golfe, 2019-059* faite le 16 juillet 2019. Pour de plus amples renseignements, prière de communiquer avec votre agent des pêches local. Afin de recevoir une copie électronique de toutes ordonnances de modification émises par la Région du Golfe, veuillez envoyer un courriel à l'adresse suivante [Orders.glf@dfo-mpo.gc.ca](mailto:Orders.glf@dfo-mpo.gc.ca) et fournir votre adresse courriel afin d'être ajouté à la liste de distribution. Les Avis de toutes les ordonnances de modification et d'interdiction actives sont affichés sur le site Internet du

ministère des Pêches et des Océans, Région du Golfe, sous la rubrique Registre d'ordonnance, à l'adresse suivante:

<http://www.inter.dfo-mpo.gc.ca/Golfe/Registre-ordonnances>.

*L'Ordonnance de modification de la période de fermeture Région du Golfe, 2017-071 et l'Ordonnance de modification de la période de fermeture Région du Golfe, 2003-029 sont, par la présente, abrogées.*

*L'Ordonnance de modification de la période de fermeture et de la longueur minimale Région du Golfe 2019-059, entre en vigueur le 16 juillet 2019 et demeure en vigueur, sauf abrogation ultérieure.*

Richard Ruest  
Directeur général régional associé intérimaire  
Région du Golfe